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نگاه

نوروزی به کشتی احترام بگذارد

امید نوروزی از کشــتی گیران دوست داشتنی 
کشورمان اســت که افتخارات زیادی را به دست 
آورده و همیشه محبوب مردم می ماند. با این وجود، 
نوروزی باید خودش را متعلق به کشتی بداند و به 
قوانین احترام بگذارد. او پیش از این هم ادعا کرده 
بود در صورت فراهم بودن بســتر لازم به کشــتی 
برمی گردد اما نمی داند که شرایط برای همه یکسان 
است. فدراسیون کشتی فرآیندی را برای برگزاری 
مسابقات انتخابی و مشخص شــدن ملی پوشان 
درنظر گرفته که همه باید تابع آن باشــند و فرقی 
بین جوان 20 ساله و قهرمان المپیک نیست. اردوی 
تیم ملی همیشه به روی نوروزی باز است به شرطی 
که او مثل بقیه کشــتی گیران بــه قوانین احترام 
بگذارد و آنها را رعایت کند. نوروزی باید در انتخابی 
شــرکت کند اما نه این که با 15 نفر کشتی بگیرد. 
او با 3 کشتی گیر برتر در انتخابی ها شرکت می کند 
و در صورت پیروزی بر آنها به تیم ملی برمی گردد. 
ما نمی توانیم اجــازه دهیم نوروزی فقط با یک نفر 
در انتخابی مبارزه کند چون در این صورت در حق 
کشتی گیران جوان اجحاف می شود. خود نوروزی 
هم در مسابقات انتخابی قهرمانان را شکست داد و 
به تیم ملی رسید. این چرخه همچنان ادامه خواهد 
داشت و حذف آن غیرممکن است. ما نمی توانیم راه 
را بر جوانانی ببندیم که ماه هاست در اردوی تیم ملی 
زحمت می کشــند و منتظر مســابقات انتخابی 
هســتند. اگر بخواهیم نوروزی را با یک انتخابی به 
تیم ملی دعوت کنیم تمام انگیزه و شوق جوان ها را 
از بین می بریم و کشتی نابود می شود. ضمن این که 
نوروزی حق ندارد برای خودش قانون وضع کند و 
باید تابع فدراسیون و کادر فنی باشد. خود نوروزی 
هم می داند که سن و  سال بالایی دارد و نمی تواند 
مثل گذشته فشار تمرینات را تحمل کند پس باید 
تمرینات خوبی داشته باشد تا در انتخابی ها پیروز 
شود. ظاهرا نوروزی اخیرا برای تیم ملی هم تعیین 
تکلیف کرده است. او درحالی شرط دیگر حضورش 
در اردو را تقویت کادر فنی اعلام کرده که کادر فنی 
تیم ملی توسط اعضای شــورای فنی که قهرمانان 
سابق کشتی فرنگی هســتند، انتخاب شده است. 
یعنی آنهایی که استخوان خُردکرده کشتی هستند 
و 10 برابر نوروزی تجربه دارند نمی فهمند کادر فنی 
خوب است یا بد؟ نوروزی در این باره حتی مجاز به 
حرف زدن هم نیست چه برسد به این که بخواهد 
تعیین تکلیف کند. باز هم تأکیــد می کنم که درِ 
اردوی تیم ملی به روی نوروزی باز است اما با رعایت 

قوانین و در چارچوب فدراسیون.

ورزش جهان

هزینه 150 میلیون تومانی برای میهمانی 
شام مسی|  ابرســتاره آرژانتینی بارسلونا این 
روزها سرگرم تفریح و خوشگذرانی است. لیونل 
مســی که تعطیلات تابســتانی اش را در ایبزا 
ســپری می کند، چند تن از دوستانش ازجمله 
لوئیس سوارس و آندرس اینیستا را به میهمانی 
در یکی از کلوپ ها دعوت کــرد که هزینه این 
میهمانی بالغ بر 37330 )حدود 150 میلیون 
تومان( یورو شد. این مبلغ هرچند برای بسیاری 
در سراسر جهان رقم کلان و غیرقابل پرداختی 
است اما برای ستاره 29 ساله بارسا، هزینه گزافی 
نیست. زیرا وی در  سال حدود 24 میلیون یورو 

دستمزد دریافت می کند.
قول جالب مدافع آرسنال به بازماندگان 
آتش سوزی|  هکتور بیرین که در تیم آرسنال 
انگلیس بازی می کند، بــه بازماندگان حادثه 
آتش ســوزی برج گرنفل  لندن دلــداری داد و 
عنوان کرد برنامــه ای دارد که به ازای هر دقیقه 
بازی برای تیم اســپانیا در رقابت های قهرمانی 
اروپا که از روز گذشــته آغاز شــد، 50 پوند به 

بازماندگان این حادثه کمک کند.
محرومیــت ۷ جلســه ای در انتظار 
هواداران تیم الافریقــی تونس|  هواداران 
فوتبال تونس در دیــدار فینال جام حذفی این 
کشــور میان دو تیم الفریقی و اتحاد بن قردان 
بنر بزرگی را در حمایت از قطر به ورزشگاه آورده 
بودند که روی آن این جمله نوشته شده بود: »ای 
حکام عرب )عربستان، مصر، امارات و بحرین( 
این اقدام شما را ناپسند و زشــت می دانیم و از 
شما بیزاریم! شما قطر را محاصره کردید و رژیم 
صهیونیستی در امان و صلح است.« در صورت 
اثبات سوءاستفاده سیاسی از این بنر، هواداران 
تیم الافریقی 7 بــازی از حضور در ورزشــگاه 

محروم خواهند شد.
ایده معاوضه خامــس – دوناروما|  یکی 
از مدیران میلان به شــوخی اذعان داشت که 
این تیم آماده معاوضه دوناروما با رونالدو اســت 
اما روســونری قصــد دارد در صــورت تمایل 
کهکشانی ها به جذب گلر جوان خود، یک ستاره 
را راهی سن سیرو کند. نشریه گاتزتا اعلام کرد 
بعید است دیگر خامس تمایل به ماندن در برنابئو 
داشته باشــد و با توجه به علاقه رئال به جذب 
دوناروما، ســران میلان قصد دارند پیشــنهاد 

معاوضه این 2 ستاره را مطرح کنند.
ورود مالدینی به دنیای حرفه ای تنیس|  
پائولو مالدینی، مدافع خو شنام سابق تیم ملی 
فوتبال ایتالیا و میلان بعد از حضوری موفق در 
رقابت های چلنج تنیس این بار قصــد دارد به 
همراه اســتفانو لاندونیو، مربی خود به صورت 

حرفه ای در رقابت های ATP ایتالیا شرکت کند.

حسین ملاقاسمی
پیشکسوت کشتی

کیوسک

تماس بارسا - پاری سن ژرمن

روزنامه »موندو دپورتیوو« چاپ اســپانیا مدعی 
شد: »باشگاه بارسلونا مذاکره با پاریسی ها برای جذب 
وراتی را آغاز کرده اما هنوز باشگاه فرانسوی اصرار به 

نفروختن این ستاره ایتالیایی دارد.«

عشق به بچه ها

روزنامه »گاتزتا دلو اسپورت« تیتر اصلی خود را 
به تیم ملی جوانان ایتالیا اختصاص داد. این روزنامه 
با تیتر »بچه ها، ما را عاشــق خود کنید« نوشــت: 
»ماجراجویی جوانــان آتــزوری در کراکوف آغاز 

می شود.«

شایعه روز
طارمی و انبوهی از پیشنهادهای خارجی

آقــای گل فصــل 
ایران  فوتبال  گذشته 
اروپایی  با پیشــنهاد 
بــرای لژیونر شــدن 
روبه رو شــده اســت. 
ظاهرا باشــگاه دینامو 
کرواســی  زاگــرب 

علاقه مند به جــذب آقای گل ملی پوش لیگ برتر 
است، اما در صورتی این انتقال نهایی خواهد شد که 
پرسپولیس حاضر شود رضایتنامه مهاجم خود را با 
قیمت نه چندان بالایی صادر کند. ظاهرا مسئولان 
باشگا دینامو زاگرب از رادوشویچ دروازه بان کروات 
پرســپولیس اطلاعاتی درباره طارمی گرفته اند. 
رادوشویچ هم با تعریف و تمجیدهایی که از طارمی 
کرده، تمایل زاگربی ها را برای خرید طارمی افزایش 
داده است. ضمن این که پستی که مهدی طارمی 
در اینستاگرامش منتشــر کرده، مشکوک است و 
به نظر می رسد او ترجیح می دهد فصل آینده را در 
اروپا سپری کند. پیش از این هم با حضور گادوین 
منشا در پرسپولیس صحبت از جدایی طارمی بود 
اما خود این بازیکن رفتن از پرسپولیس را نه تأیید 
کرد نه تکذیب. شنیده می شــود نماینده باشگاه 
دینامو زاگرب وقتی متوجه می شود مهدی طارمی 
تحت قرارداد باشگاه پرسپولیس است در تماس با 
این باشگاه پیشــنهاد خود را برای جذب او مطرح 
می کنند. ظاهرا باشگاه پرسپولیس در این شرایط 
حساس حاضر نیســت رضایتنامه طارمی را برای 
تیم دیگری صادر کند، مگر این که باشگاه خواهان 
او حاضر شود، مبلغ سنگینی برای جذب او بپردازد 

که این احتمال بسیار کم است.

آن سوی مرز

جهانبخش در بین بهترین های هلند
ستاره ایرانی باشگاه آلکمار هلند در بین بهترین 
بازیکنان لیگ این کشور قرار گرفته است. علیرضا 
جهانبخش با وجود این که در بازی های اخیر آلکمار 
به دلیل مصدومیت به میدان نرفت اما به واســطه 
بازی های درخشانش در طول فصل مورد تمجید 
کارشناسان هلندی قرار گرفته است. سایت فاکس 
اسپورت هلند با انتشار ویدیویی از این ستاره ایرانی، 
نام جهانبخش را در بین 5 وینگر برتر فصل قبل لیگ 
هلند قرار داده است. جهانبخش فعلا درحال بررسی 

پیشنهاداتش است اما تمایل دارد در آلکمار بماند.

حاج صفی همبازی شجاعی می شود
باشگاه یونانی پانیونیوس خواستار جذب بازیکن 
ملی پوش ایرانی شده است. این باشگاه فصل گذشته 
مسعود شجاعی را در اختیار داشت و عملکرد خوب 
این بازیکن ایرانی باعث شــده مدیران پانیونیوس 
نســبت به جذب بازیکنان ایرانی علاقه مند شوند. 
در همین راســتا مدیر نقل و انتقالات تیم یونانی 
مذاکراتی با مدیر برنامه های احســان حاج صفی 
داشته و بعید نیست که این  هافبک ملی پوش  سال 
آینده همبازی مسعود شــجاعی شود. حاج صفی 
پیش از این هم تجربه بازی در تیم فرانکفورت آلمان 
را داشــت اما در این تیم ماندگار نشد و به اصفهان 
برگشت. حاج صفی در حالی سودای لژیونر شدن 
دارد که ســپاهانی ها هم به دنبال تمدید قرارداد او 

هستند .
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شــهروند|  خداحافظی کریســتیانو رونالدو با 
رئال مادرید همان خبری بود که فوتبال اسپانیا و جهان 
را شوکه کرده اســت. خبری که ابتدا از سوی روزنامه 
آبولای پرتغال منتشر شد و ســپس تمام رسانه های 
معتبر جهان آن را تأییــد کردند. حالا چندین و چند 
باشگاه چون منچستریونایتد و پاری سن ژرمن به عنوان 
مقصد بعدی رونالدو نامشــان بر ســر زبان ها افتاده 

است؛ اما منچســتریونایتد در صورت قطعی شدن 
این جدایی محتمل ترین گزینه برای 

بهترین بازیکن حال و حاضر 
فوتبال جهان است.

 یک میلیارد یورو
رقم فسخ قرارداد؟

هرچقدر  رونالــدو 
در زمین فوتبال موفق 
عمل کــرده، در بیرون 

از زمین متهم بــه فرار 
مالیاتــی و پنهان کردن 
درآمدهای هنگفت  خود از 

محل حق پخش تصاویر اختصاصی اش 
با رقمی نزدیک به 14.7 میلیون یورویی 
شــده  و عدم حمایت رئال مادرید باعث 
شــده او تصمیم بگیرد از مادرید برود. 
نکته قابل تأمل اینجاســت که 
رقم فسخ قرارداد او یک میلیارد 
یورو اســت؛  تقریبا 10برابر 
رقمی که منچســتریونایتد 
برای جذب پوگبا پرداخت 
و رکورد نقل و انتقالات را 
هــم زد. رونالدو تا 2021 
با رئال قــرارداد دارد اما 
نکته اینجاست که با قانون 
فیرپلی مالی هم هیچ باشگاهی نمی تواند 

این رقم را به رئال مادرید پرداخت کند.

تماس زیدان با کریس
اتهام مالیاتی که به کریستیانو رونالدو وارد شده، یکی از 
دلایل او برای جدایی از رئال مادرید محسوب می شود. در 
پی این شــایعه به  وجود آمده زین الدین زیدان، سرمربی 
رئال مادرید با رونالدو تماس گرفته و از او درخواست کرده 
در این تیم بمانــد و از رفتن به تیم دیگری صرف نظر کند. 
زیدان به رونالدو قول داده باشگاه حمایت لازم را از او خواهد 

داشت.
رونالدو 2 ماه پیش این تصمیم را گرفته بود

خبر دیگری که در رســانه های جهان منتشر شده، این 
اســت که کریس رونالدو دوماه پیش تصمیمش را گرفته 
بود که از رئال مادرید بــرود. او این موضوع را هم با خورخه 
مندس  ، دوست و مدیر برنامه هایش هم درمیان گذاشته بود. 
این بازیکن فکر می کند با او به خوبی رفتار نشــده و درباره 
موضوع فرار مالیاتی حمایت لازم از او نشده است. او مدعی 

شــده که هرگز قصد تقلب کردن نداشته و وقتی صحبت 
از حســاب هایش باشــد، هرگز قانون را زیر پا نمی گذارد. 
مشاوران او سعی کردند آرامش کنند و به او توضیح دهند که 
مشکل از تغییر سیستم مالیاتی اسپانیا بوده است، اما حجم 
انتقادات و مطالبی که او را با لیونل مسی مقایسه کردند، اصلا 
خوشــحالش نکرده و درنهایت تصمیمش بر این شده که 

رئال مادرید را ترک کند.
جلسه سرنوشت ساز

مشاوران کریس رونالدو به سران باشــگاه رئال مادرید 
گفته اند که این بازیکن برای تجربه چالشی جدید قصد دارد 
برنابئو را ترک کند و از رئال خواسته اند مبلغ 150 میلیون 
یورو را برای فــروش وی درنظر بگیرند. همه منتظر پایان 
کار پرتغال در جام کنفدراســیون ها هستند تا مشخص 
شود رونالدو چه تصمیمی برای آینده خود خواهد گرفت. 
به ادعای رسانه های اســپانیایی، قرار است 3 جولای )12 
تیر(، جلسه ای بین فلورنتینو پرز)رئیس رئال( و ژرژ مندس 
برگزار شده و دو طرف در مورد مشکلات رونالدو به بحث و 
گفت وگو بپردازند. خروجی این جلسه می تواند به بسیاری 

از ابهامات موجود پایان دهد.

مصاحبــه کارلــوس کی روش ســرمربی 
تیم ملی با نشــریه EXPRESSO  پرتغال 
دو نکته بســیار مهم دارد. او دربــاره ماجرای 
سرمربیگری اش در منچستریونایتد گفته است: 
»زمانی که فرگوســن بازنشسته شد، فرصت 
حضــور در یونایتد را داشــتم. الکس مربی ای 
می خواست که با زبان های مختلف با بازیکنان، 
خصوصا بازیکنان آفریقایی و فرانسوی صحبت 
کند. من غیر از انگلیسی صحبت کردن، کمی 
ایتالیایی،  اسپانیایی و فرانسوی بلدم. به همین 
خاطر آن پیشنهاد را رد کردم. آن مقطع حتی 
می توانستم سرمربی تاتنهام شوم، اما به تیم ملی 
پرتغال رفتــم. من حتی با منچســتریونایتد 
پیش قــرارداد هم بــرای ســرمربیگری امضا 

کرده بــودم«. کــی روش همچنیــن درباره 
رابطه بد گذشــته خود با کریســتیانو رونالدو 
هم صحبت هــای مهمی انجــام داده و گفته 
اســت:   »بعد از جام جهانی 2010 تا به امروز 
با او صحبتی نداشــتم. من به هیچ عنوان از او 
نفرت ندارم. در آن مقطع او به اندازه کافی برای 
کاپیتان شــدن بالغ نبود. علاوه بر این، به اندازه 
کافی در آن  ســال خوب نبود. فراموش نکنید 
نخستین بار من بودم که او را به منچستریونایتد 
توصیه کردم. بعد از جام جهانی 2006 و اتفاقاتی 
که بین او و وین رونی رخ داد، باز هم من بودم که 
به رونالدو توصیه کردم که به یونایتد باز گردد. 
من هیچ چیز به رونالدو مدیون نیســتم. او هم 

هیچ چیز به من مدیون نیست«.

مراســم افتتاحیه جام کنفدراســیون ها 
شنبه شب به بهترین شکل ممکن در روسیه 
برگزار شد و روس ها توانستند نظر مسئولان 
فیفا را بابت میزبانی این مسابقات جلب کنند. 
فدراسیون روسیه یک روز بعد از افتتاحیه جام 
کنفدراســیون ها که به جام جهانی کوچک 
خوانده می شود، با داشتن یک میهمان ویژه 
نشستی را در شهر ســن پترزبورگ برگزار 
کرد که به بحث و بررسی استراتژی فوتبال 
این کشور تا  سال 2030 میلادی اختصاص 
داشت. جیانی اینفانتینو، رئیس فیفا میهمان 
ویژه نشست روس ها بود. او دراین باره گفت:  
»ســن پترزبورگ خانه من اســت. این جا 
احساس در خانه بودن را دارم. من زمان زیادی 

را در روســیه صرف کردم و به نظر می رسد 
شاهد سازماندهی بهترین جام جهانی تاریخ 
در این کشور برای  ســال آینده خواهیم بود. 
به فدراسیون فوتبال روســیه و دوستانم در 
کمیته ســازماندهی هم تبریک می گویم. 
جام کنفدراسیون ها تصویر فوتبال روسیه را 
در دنیا تغییر خواهد داد.« رئیس فیفا افزود: 
»جهان تلاش و عزم روسیه را در  سال جاری 
تماشا می کند و می خواهد ببیند  سال آینده 
در جام جهانــی چه اتفاقــی رخ خواهد داد. 
روســیه، یوفا و فیفا به اتفاق هــم برای این 
رقابت ها مهیا می شــوند که هنوز چراغ آن 
روشن نشده است. می توانید روی کمک های 

من هم حساب کنید.«

هرگز از رونالدو نفرت نداشتم

افشاگری کی روش درباره هدایت منچستر
تزارها نظر فیفا را برای میزبانی جام جهانی جلب کردند

روسیه نمره قبولی گرفت

شهروند|  لیگ جهانی والیبال 201۷ شنبه شب گذشته با دیدار مقابل روسیه برای ایران به پایان رسید؛ در 
شرایطی که تیم ملی کشورمان برای سومین  سال متوالی نتوانست مجوز حضور در مرحله نهایی این رقابت ها 
را کسب کند. شکست های ناامید کننده 3 بر صفر مقابل آمریکا و لهستان صدای اعتراض علاقه مندان به این 
رشته را درآورد و اکثر کارشناسان نیز معتقد بودند سرمربی جدید مسیر درستی را برای این رقابت ها در نظر 
نگرفته است.  مثل همیشه بلندقامتان ایرانی در 2 بازی نخست شکست خوردند. در ادامه در دیداری که اکثر 
بازیکنان اصلی به دلیل مصدومیت حضور نداشتند، شاگردان کولاکوویچ قاطع ترین برد خود را مقابل لهستان 
با نتیجه 3 بر یک تجربه کردند. نمایش نه چندان درخشان والیبالیست ها در تهران نیز 2 برد 2 امتیازی را در 
پی داشت اما باخت های متوالی در هفته پایانی دیگر صبر علاقه مندان را لبریز کرد. با این که خیلی از تیم های 
حاضر در سطح یک لیگ جهانی جوانگرایی را در دستور کار خود قرار دادند، مربی مونته نگرویی تیم ملی ایران 
از اعتقادش به بازیکنان باتجربه در این رقابت ها پا پس نکشید و زمان کوتاهی در اختیار جوانان کم تجربه تر 
بود. این اتفاق درحالی رخ داد که شــاید ستاره های سال های قبل ایران همچون موسوی، غفور و عبادی پور 
ضعیف ترین بازی های خود را در لیگ جهانی 201۷ ارایه کردند و باید دید با این تجربه تقریبا ناموفق فدراسیون 
چه تصمیمی درباره ادامه راه والیبال ایران با ایگور کولاکوویچ خواهد گرفت. کمتر از 3 ماه دیگر مسابقات جام 
بین قاره ای با حضور قهرمانان قاره های مختلف ازجمله ایران برگزار خواهد شد که به نظر می رسد اصلاحات در 
ساختار تیم ملی والیبال ایران برای آن رقابت ها رخ دهد تا از  سال آینده شاهد بازگشت انگیزه و جنگندگی 

سابق در میان بلندقامتان کشورمان باشیم. 

راه روسیه و آمریکا را نرفتیم

ناصر شهنازی
مربی سابق تیم ملی

باید قبول کنیم مردم ما روی والیبال حســاس 
هستند و هر نتیجه ای در لیگ جهانی رخ می دهد، 
تأثیر مســتقیم در جامعه دارد. بــه همین خاطر 
باید برای حضــور در این رقابت هــا هدف گذاری و 
اولویت بندی داشته باشــیم؛ دقیقا مثل تیم هایی 
چون روسیه و آمریکا که با تغییرات 70، 80 درصدی 
در ترکیب تیمشــان به دنبال روی کار آوردن نسل 
جدیدی هســتند. از ســوی دیگر صربستان هم با 
تمام توان پا به لیگ جهانی گذاشته و هدفش تکرار 
قهرمانی  سال گذشته است. اینجاست که می بینیم 
خیلی از تیم های بزرگ جهان مثل ایتالیا هم شکست 
می خورند اما این قدر روی نتایج لیگ جهانی حساس 
نیستند. توقعات از والیبال بالا رفته و یکی از مشکلات 
ورزش ما هم جوانگرایی است که ترس از تغییرات را 
افزایش می دهد. با توجه به این که تا چند سال هیچ 
تیمی از سطح یک سقوط نمی کند، می توانستیم از 
همین امسال برای المپیک 2020 برنامه ریزی کنیم 
اما مشکل این جا بود که تیم های جوانان و امید هم 
درگیر آماده سازی برای حضور در مسابقات جهانی 
هستند. همچنین ایران مثل روسیه و آمریکا چند 
تیم ملی آماده ندارد که با خیالی راحت بازیکنان را 
جایگزین کند. برخــلاف گفته برخی، من معتقدم 
میانگین ســنی تیم ملی ایران بالا نیست اما مهم 
اینجاست که با سیستم مناسب بازی کنیم. همین 
نفرات بودند که چند سال قبل بهترین تیم های دنیا 
را شکســت دادند اما حالا خیلی راحت نتیجه را به 
آمریکا و لهستان واگذار می کنند. در زمان ولاسکو 
ایران با سیستم درستی بازی می کرد و در دفاع روی 
تور و توپ های برگشــتی برنامه داشت. مگر آمریکا 
اکثــر بازیکنانش تغییر نکردنــد؛ پس چطور هیچ 
ضعفی را احساس نمی کند؟ برای این که به این نقطه 
برسیم،  باید جوانان و امیدها را به این تیم اضافه کنیم 
و مثل گذشته تیم های الف و ب داشته باشیم تا در 

میان بازیکنان انگیزه افزایش پیدا کند. 

فدراسیون طاقت انتقاد ندارد

محمد ترکاشوند
کاپیتان سابق تیم ملی

در مجموع عملکرد ایران در لیگ جهانی 2017 
مثبت نبود. بازیکنان از نظــر آمادگی روحی و فنی 
در شرایط آرمانی نبودند و آسیب دیدگی هایی نیز 
در طول مســابقات رخ داد که کار را سخت تر کرد؛ 
مثلا امیر غفور جزو بهترین بازیکنان لیگ 95 بود 
اما با آسیب دیدگی که برایش در پایان لیگ رخ داد، 
آمادگی خوبی نداشــت یا این که محمد موســوی 
یکی از ضعیف ترین سال های بازیگری اش را سپری 
کرد. از سوی دیگر، غیبت شهرام محمودی که یک 
مهره کارســاز و قابل اعتماد در کنار سعید معروف 
بود، کاملا احساس می شد. وقتی بازیکنان باتجربه 
دچار افت این چنینی می شــوند، دیگر نمی توان از 
بازیکنان جوان تر توقعی داشت. اینها اتفاقاتی است 
که باید سرمربی تیم پاســخگوی آن باشد و بعد از 
اتمام مسابقات کولاکوویچ و فدراسیون جواب تمام 
ســوالات را بدهند. فدراسیون در سال های اخیر در 
برابر هر انتقادی جبهه گرفته و معتقد است انتقادات 
مانع رشد و پیشــرفت می شــود. جالب است که 
کارشناسان تلویزیونی هم با نظر فدراسیون انتخاب 
می شوند و منتقدان جایگاهی در فدراسیون، تیم ملی 
و حتی صداوسیما هم ندارند. در چند سال اخیر که 
والیبال ایران نسبت به رشد گذشته اش افت کرده، 
دایما با یک جمله از سوی فدراسیون نشینان روبه رو 
هستیم که می گویند نباید توقع داشته باشید ایران با 
سابقه کم مقابل تیم های پرافتخار نتیجه بگیرد. مگر 
چند سال نیاز است که یک تیم تجربه کسب کند؟ با 
قاطعیت می گویم که تیم ایران در میان 12 تیم برتر 
لیگ جهانی 2017 جزو 3 تیم باتجربه بود چون اگر 
به ترکیب اصلی نگاه کنید به جز شهرام محمودی 
بقیه همان نفرات قبلی هســتند. وقتی لهستان را 
با نفرات جوان شکســت دادیم، چرا این روند ادامه 
پیدا نکرد؟ تصور می کنم اختیار کمک های ایرانی 
کولاکوویچ در مباحث فنی زیاد نیســت وگرنه آنها 

نگرش دیگری را در تیم ایجاد می کردند. 

امیر حسینی
پاسور سابق تیم ملی

متاســفانه اتفاقاتی که دلخواه جامعه والیبال بود و 
علاقه مندان انتظار داشتند، برای تیم ملی ایران در لیگ 
جهانی 2017 رخ نداد. روحیه جنگندگی لازم در تیم 
وجو نداشت، اگرچه نمی توان گفت بازیکنان بی انگیزه 
بودند چون در مسابقات سطح بالایی شرکت می کردند. 
پوشیدن پیراهن تیم ملی برای هر بازیکنی افتخار است 
و متاسفانه با این که کولاکوویچ به نفرات اصلی بیشتر 
زمان اســتراحت داد و توقع داشتیم آنها با آمادگی بالا 
وارد تیم ملی شوند، برانگیختگی سابق در میان آنها دیده 
نمی شد. اگر به فکر ســاختن نسل جدید والیبال ایران 
هستیم، باید در لیگ جهانی امسال جوانگرایی صورت 
می گرفت؛ اتفاقی که در ســایر تیم های بزرگ جهان 
خیلی خوب و منطقی رخ داد. شــاید هم کولاکوویچ 
می خواست این کار را انجام دهد اما فدراسیون به خاطر 

در پیش بودن مسابقات جوانان و امید جهان اجازه نداد، 
با این که اولویت همیشــه باید با تیم بزرگسالان باشد. 
این که چرا جوانگرایی در ترکیــب اصلی تیم ملی بعد 
از شکست دادن لهســتان ادامه پیدا نکرد، جای سوال 
دارد. کولاکوویچ باید پاســخگوی این ابهامات باشد اما 
چیزی که مشخص است در این مربی علاقه به تعویض 
کردن دیده نمی شود. فلسفه او را نفهمیدم، اگرچه سابقه 
درخشانی دارد و با علم روز دنیا آشناست. ایران در تمام 
مسابقاتش با یک ترکیب ثابت به زمین رفت، اتفاقی که 
در زمان ولاسکو و حتی لوزانو رخ نمی داد و تمایل آنها به 
تغییر را شاهد بودیم. حالا که لیگ جهانی 2017 برای 
ایران به پایان رســیده، باید به دنبال شایسته سالاری 
باشیم. چند ماه تا شروع مسابقات جام بین قاره ای باقی 
مانده و کولاکوویچ هم بدون این که فشاری را احساس 
کند، باید از روی نام ها عبــور و بهترین ها را به تیم ملی 
دعوت کند. این اتفاق تنها راه حلی است که می تواند در 
ادامه راه همکاری ایران با این مربی مونته نگرویی به هر 

دو طرف کمک کند وگرنه همچنان درجا خواهیم زد. 

لزوم شایسته سالاری 

کارشناسان در گفت وگو با »شهروند« دلایل ناکامی تیم ملی والیبال را در لیگ جهانی بررسی کردند

مسیر  را  اشتباه رفتیم

تلاش دست اندرکاران رئال مادرید ادامه دارد

برنابئو در انتظار وداع با رونالدو


